
  

ESITYSLISTA/MUISTIO 

Lemin piirineuvoston kokous 3/2020 
Keskiviikkona 13.5.3030 klo 18 Lemin kirkossa 

Läsnä:  Tapio Kilpiä pj, siht, Hannu Hakonen, varapj, Eija Kuitto, Raili Muhli, Olavi 
Pikkarainen 

Poissa: Hanna Räsänen, Kristiina Kilpiä 

 

Esillä olevat asiat 

1. Kokouksen 

avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo: 18:05 

2. Edellisen kokouksen 

muistion 

hyväksyminen 

Esitys: Hyväksytään 

Päätös: Hyväksytään. 

3. Esityslistan 

hyväksyminen 

Asia: Käydään läpi esityslista ja muutetaan tarvittaessa. 

Esitys: Hyväksytään. 

Päätös: Hyväksytään. 

4. Terveisiä, palautetta 

ja tiedoksi 

Asia:  Tässä kohdassa voi saattaa tiedoksi asioita sekä antaa ja välittää 
palautetta ja terveisiä.  

Päätös:  

1.  Tapio tekee kirkosta ja sen esineistöstä kartoitusta, jonka on 
määrä muotoutua jollain aikataululla jonkin sortin julkaisuksi. Työ 
on vahvasti prosessissa, mutta raakile tulee esityslistan ohessa 
sähköpostiin, ja siihen saa perehtyä ja esittää huomioita/lisäyksiä 
yms., jos kiinnostusta on. 

2. Monet ovat antaneet palautetta ja kiittäneet lemin hautausmaasta, 
joka on nyt hienossa kunnossa 

3. Jumalanpalveluksissa tyhjässä kirkossa on haasteena kaiku. Tapio: 
äänen laadun parantamisen eteen tehdään töitä. 

4. Striimattavien jumalanpalveluksen kierstäminen kolmessa kirkossa 
on hyvä. 

5. Jos tilanne sallii, jumalanpalvelukset alkavat kesäkuun alussa joka 
kirkossa klo 10. Kirkkoon saa tulla 50 henkilöä. Rajaaminen on 
haastavaa. Penkeissä on syytä istua turvavälein. Kirkosta käsin 
todettiin, että joka toiseen penkkiin istuminen olisi riittävä väli. 
Perhekunnat voinevat istua lähekkäin.  

6. Ehtoollisjumalanpalveluksia on joitakin. Ehtoollisella käytössä on 
tiukat turvatoimet: tarkkuus hygienian kanssa, alttarille kuljetaan 
turvavälein yksi henkilö (ja mahdollisesti perhekunta) kerrallaan. 
Ehtoolliselle kulkeminen ja sieltä poistuminen tapahtuvat eri 
reittejä pitkin. Tässä on syytä muistaa, että sikäli kun 
valtakunnallinen koronatilanne muuttuu, siihen joudutaan 
sopeutumaan.  

7. Ehtoollisen viettoon liittyen käytiin keskustelua siitä, että ovatko 
kumihanskat ja kasvosuojus soveliaita välineitä ehtoollista 



  

toimittavalle papille. Todettiin että tässä tilanteessa ovat, eivätkä 
ne vähennä ehtoollisen arvoa. 

8. Tapion siunaaminen virkaansa siirtyy syksylle. Samassa yhteydessä 
on tarkoitus muistaa seurakunnasta lähteviä työntekijöitä. 

9. Seurakunnan työntekijät ovat ottaneet vastaan palautteen 
hautausmaan aidan huonosta kunnosta, ja asiaan perehdytään 
kokonaisvaltaisesti. 

5. Kokemuksia korona-

ajasta 

Asia: Tässä keskustellaan kokemuksista seurakunnan toiminnasta 
poikkeustilan aikana ja siitä, miten voisimme kehittyä asian kanssa 

Päätös: Keskustelussa nousi esiin, että poikkeustila tuottaa monelle 
yksinäisyyttä ja väsymystä. Moni haluaisi liikkeelle. Puhuttiin 
kontakteista ikäihmisiin ja kotiseuturatiosta. 

Jos tilanne sallii, jumalanpalvelukset alkavat kesäkuun alussa joka 
kirkossa klo 10. Ehtoollisjumalanpalveluksia on joitakin. Ehtoollisella 
käytössä on tiukat turvatoimet. 

6. Toimitilatilanne: 

Lemin kirkko ja 

kellotapuli 

Asia: Keskustellaan, mitä Lemin kirkolle ja kellotapulin 
remonttitilanteelle kuuluu. Tähän liittyy piirineuvoston tavoite 1/2019 
Kirkon kunnossapidon ja toimivuuden edistäminen. 

Tapio on koostanut viimeisimpiä Lemin kiinteistöistä tehtyjä päätöksiä 
kirkkopiirin nettisivuille: https://www.taipaleenseurakunta.fi/lemin-
kirkkopiiri/lemin-piirineuvosto/lemin-kirkkopiirin-kuulumisia - Tämä 
liittyy tavoitteeseen 7/2019 Julkaisujen tekeminen Lemin kirkkopiiristä 
ja piirineuvostosta 

Ainakin tällaista tapahtuu: Kirkon katto tervataan, palonilmaisimet 
päivitetään, tapulin remontin suunnittelu etenee. Kellotapulin remontin 
suunnitteluun on nyt päätetty käyttää arkkitehtitoimistoa ja noin 14 000 
euroa. Tämä on vasta suunnittelun hinta. Remonttiin käytetään 
huomattavasti enemmän rahaa. 

Päätös: Keskustelussa todettiin, että nämä toimenpiteet ovat hyviä. 
Kellotapulin remontin suhteen tuli kolme toivetta:  

1. Ulkonäkö säilyy 
2. vanha alttaritaulu saa arvonsa mukaisen paikan (nyt se on tapulin 

alakerrassa tiellepäin olevia ovia vasten) joko kunnostetussa 
kellotapulissa tai uudella seurakuntatalolla, kun se saadaan. 

3. kellojen käsinsoittomahdollisuus säilytetään koneellistamisen 
yhteydessä. 

 

7. Toimitilatilanne: 

seurakuntatalo 

Asia: Käydään Lemin seurakuntatalon tilanne läpi.  

Seurakuntatalo on päätetty kaupata nettihuutokaupalla. Päätöksestä on 
tehty oikaisuvaatimus. Maata, jolla seurakuntatalo sijaitsee, ei olla 
myymässä. Ainakin Tapio on antanut itsensä ymmärtää, että 
kirkkoneuvoston tahtotila on edelleen se, että uusi seurakuntatalo 
rakennetaan Lemille.  

Tähän liittyy olennaisesti kysymys siitä, mihin se voidaan rakentaa. 
Poislukien tiealueet, seurakunta omistaa Lemin kirkon läheisyydestä 
ainakin seuraavat liilalla maalatut maa-alueet: 

https://www.taipaleenseurakunta.fi/lemin-kirkkopiiri/lemin-piirineuvosto/lemin-kirkkopiirin-kuulumisia
https://www.taipaleenseurakunta.fi/lemin-kirkkopiiri/lemin-piirineuvosto/lemin-kirkkopiirin-kuulumisia


  

 

Esitys: keskustellaan päätöksestä ja pohditaan omia toimenpiteitä sen 
johdosta. Yhtenä piirineuvoston tavoitteena on edelleen uuden 
seurakuntatalon suunnittelu, ja siihen liittyy tavoite aiheeseen liittyvän 
seurakuntaillan järjestämisestä.  

Päätös:  

Piirineuvosto toteaa yksimielisesti, että uusi, terve ja toimiva  

seurakuntatalo on saatava mahdollisimman pian.  

Nykyinen tilanne harmittaa. Voisiko uuden talon suunnittelun jo aloittaa? 

Piirineuvosto vaatii, että uutta seurakuntataloa suunnitellaan yhdessä 
seurakuntalaisten kanssa ja seurakuntalaisia kuunnellen.  

Neuvoston tavoitteena on järjestää kesän aikana aiheesta 

seurakuntailta, johon kirkkoherra ja talouspäällikkö kutsutaan mukaan. 
Tapio voi juontaa illan. Koronatilanteen vuoksi ilta on syytä järjestää 
kirkossa, johon 50 ihmisen on mahdollista tulla paikalle turvavälein. Ilta 
myös striimattaisiin nettiin esimerkiksi Facebookin kautta, ja illan 
keskusteluun voi osallistua ja kysymyksiä esittää striimin kommenttien 
kautta. 

Uuden seurakuntatalon tarvitsema uusi rakennuspaikka mietitytti. 
Parasta olisi, jos vanha purettaisiin ja uusi rakennettaisiin sen paikalle 
perinteitä kunnioittaen. Keskustelussa oli kolme mahdollista uutta 
paikkaa: 

1. Nykyisen srktalon alapuolella,  
2. kirkkomännikön laidassa ja  
3. hautausmaan ja Urheilutien välissä 

 



  

 

Srktalon alapuolella olossa mietityttää se, millaiseen käyttöön vanha 
srktalo tulee, ja miten on mm parkkitilan kanssa.  

Kirkkomännikkö on ilmeisesti suojeltu kohde, joten rakennuksen 
saaminen siihen mietityttää. Tarkoitus ei olisi käyttää koko männikköä, 
vaan ajatuksissa oli itäinen laita. Tieliittymän saaminen mietityttää 

Hautausmaan viereinen peltoalue on taasen varattu hautausmaan 
reservialueeksi. Onko siitä mahdollista lohkaista osa seurakuntataloa 
varten? 

8. Toimitilatilanne: 

Väistötilat 

Asia: Käydään Lemin väistötilojen tilanne läpi.  

Huhtikuun viimeisellä viikolla alkoi muutto kunnanparakkiin 
remontoituihin väistötiloihin. Tiloissa on: virasto/toimisto, Tapion huone, 
Pekan huone, lähetyskirpputorihuone, yhteistyöhuone suntiolle ja 
kanttorille, varastotila, sekä seurakuntasali. Kaikki kalusteet eivät ehkä 
kokoukseen mennessä ole paikoillaan. 

Voimme käydä katsomassa niitä kokouksen päätteeksi.  

Päätös: Lisäksi puhuttiin siitä, että seurakuntasali on monikäyttöiseksi 
tarkoitettu: Siellä voidaan järjestää niin kahvikyökki kuin kerho tai pieni 
tilaisuuskin. Tämänhetkinen arvio luvallisesta enimmäishenkilömäärästä 
salissa on noin 40. 

Tiloja käytiin katsomassa kokouksen päätteeksi. 

9. Muut esille tulevat 

asiat 

Seurakunnan ilmoitustaulun päivittämässä jättämisestä on tullut 
palautetta. Tapio hoitaa asiaa. Taulun uudesta mahdollisetsa paikasta 
keskusteltiin. Yksi varteenotettava voisi olla kirkon kohdilla kevyen 
liikenteen väylän varrella, sillä siitä kulkevat monet. 

10.  Seuraavat 

tapaaminen 

Asia: Sovitaan seuraavien tapaamisten ajankohdista 

Päätös: Seuraava kokous pidetään heinäkuussa 9-10.7. aikoihin ja sitä 
seuraava lokakuun alussa. Tällä välillä Tapio on poissa töistä. 

Tapio laittaa tarkemman ajankohtakyselyn Doodlen kautta neuvoston 
jäsenille. 

11.  Kokouksen 

päättäminen 

Kokous päätettiin Herran siunaukseen klo  

  

Lemillä 14.5.2020 

 

____________________________________________________   

 Tapio Kilpiä, muistion laatija 

 


